
PROTOKÓŁ NR 11/2020 

 

z wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji ds. Promocji Gminy, Kultury, 

Oświaty i Spraw Socjalnych, Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 24 lutego 2020 roku 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Koptewicz Walentyna, Przewodniczący Komisji,  

2. Chmur Eugeniusz, członek Komisji 

3. Jakimiuk Anatol, 

4. Lipiński Zbigniew, członek komisji 

5. Zalewska Katarzyna, członek komisji 

6. Członkowie Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych: Jurkowicz Marta, 

Zalewska Katarzyna, Chmur Eugeniusz, Tatarczuk Przemysław, 

7. Członkowie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego: Zawadzki Piotr, 

Wierciński Wojciech, Piotrowska Krystyna, Zambrowski Paweł, Matwiejuk Jarosław 

8. Członkowie Komisji Skarg, Wniosków, Petycji: Jurkowicz Marta, Król Adam, 

Matwiejuk Jarosław, 

9. Małgorzata Jóźwiak Przewodnicząca Rady Gminy Boćki 

10. Dorota Kędra Ptaszyńska Wójt Gminy 

11. Walenty Korycki Sekretarz Gminy 

12. Mirosława Andrzejuk  Skarbnik Gminy 

13. Barbara Tołoczko Kierownik GOPS w Boćkach 

14. Teresa Modzelewska Kierownik GBP 

15. Mateusz Sacharzewski po. Dyrektora GOK 

16. Ewa Litewnicka Dyrektor SP w Andryjankach 

17. Kazimierz Pietraszko Dyrektor SP w Boćkach, 

18. Urszula Turkowicz Pełnomocnik GKRPA, 

19. Milena Korniluk pracownik UG Boćki 

Nieobecny: Skomorowski Marek 

 

W wyniku porozumienia Przewodniczących Komisji Rady Gminy, w dniu 24 lutego 2020 

r. o godzinie 9:00 odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy. Na przewodniczącego 

posiedzenia wybrano Panią Walentynę Koptewicz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, 

który przedstawił zebranym porządek posiedzenia: 

1. Omówienie sprawozdań za 2019 rok: 

1) Z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Boćkach, 

2) Z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Boćkach, 

3) Z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Boćkach oraz przedstawienie 

potrzeb w zakresie pomocy społecznej, 

4) Z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Boćkach,  

5) Z realizacji programu współpracy Gminy Boćki z organizacjami pozarządowymi w 2019 

roku, 

6) Z realizacji Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Boćki w 2019 roku, 



2. Omówienie materiałów na Sesję Rady Gminy Boćki: 

1) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Boćki w 2020 r. 

2) Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego na drogach 

gminnych 

3. Sprawy różne i bieżące gminy: 

1) Zapoznanie z wnioskiem Klubu Radnych „Dla Gminy Boćki”, 

2) Zapoznanie ze sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Boćki za 2019 r. 
 

Ad pkt. 1.1. Kierownik Pani Teresa Modzelewska omówiła sprawozdanie z działalności 

Gminnej Biblioteki Publicznej za 2019 rok. W roku 2019 Biblioteka zarejestrowała 472 

czytelników w tym 201 do lat 15-stu. Na miejscu z czytelni skorzystało 1386 użytkowników w 

tym 712 użytkowników czytelni internetowej, którzy wypożyczyli na miejscu 982 książki. 

Biblioteka ma również swój Punkt Biblioteczny w Szkole Podstawowej w Andryjankach, gdzie 

zarejestrowanych było 74 użytkowników. Biblioteka prowadziła działalność; ferie w bibliotece, 

lekcje biblioteczne i spotkania dla dzieci, seniorzy w bibliotece, realizacja projektu ”Mural 

Marzeń – Równać Szanse”, spotkania autorskie z Janem Krzysztofem Piaseckim i Magdaleną 

Stopą, warsztaty „Makatki z babcinej chatki”, akcja „Mała książka wielki człowiek”, Projekt 

„Od deski do deski – książka i teatr rodzinnie”, wakacyjne warsztaty „Podróże po literaturze i 

kulturze”, noc bibliotek. W 2019 roku biblioteka napisała 3 wnioski o dofinansowanie, dwa z 

nich otrzymały środki zewnętrzne i zostały zrealizowane i rozliczone z końcem roku. 

/Sprawozdanie w załączeniu do protokołu/ 

Pani Krystyna Piotrowska pytała w jaki sposób jest odnotowywana wizyta czytelników i 

wypożyczających w bibliotece? Ilu rodziców uczestniczyło w spotkaniach „ Mała książka 

wielki człowiek”. Pani Teresa Modzelewska odpowiedziała, że w bibliotece jest prowadzony 

Dziennik Biblioteki Publicznej. W projekcie uczestniczyło około 20 rodziców. 

Radny Adam Król pytał w jaki sposób informacja o działalności biblioteki dociera do 

odbiorców? Pani Kierownik dodała, że poprzez plakaty i informacje umieszczane na stronie 

urzędu. Dyskutowano nad możliwością wysyłania sms z informacją o działaniach biblioteki z 

urzędu do wszystkich mieszkańców którzy wyrazili na to zgodę. Jednak Pani Wójt 

poinformowała, że jeżeli zostaje przekroczony miesięczny limit wówczas urząd ponosi 

dodatkowe, bardzo wysokie koszty.  

Ad pkt. 1.2. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Boćkach za 2019 rok 

omówił Pan Mateusz Sacharzewski – po. Dyrektora GOK. Dodał, że od października sprawuje 

swoją funkcję i w tym okresie zostały zorganizowane następujące wydarzenia: jesienne SPA z 

Mary Kay, październikowe spotkania z Różami, Turniej Niepodległości o Puchar Wójta Gminy 

Boćki, spotkania Katolickiego Stowarzyszenia „Civitas Christiana” z Arcybiskupem 

Andrzejem Józwowiczem i Ks. Jarosławem Olszewskim SAC, świąteczna sesja zdjęciowa, 

Gminne Mikołajki i Zumbowe Mikołajki.  

/Sprawozdanie w załączeniu do protokołu/ 

Pan Mateusz Sacharzewski poinformował również, że harmonogram imprez na 2020 rok jest 

już ku końcowi, który na pewno radni otrzymają wkrótce. 



Pan Adam Król pytał o organizację Wieczoru Kolęd, który był zorganizowany w 2020 roku. 

Rozgorzała dyskusja nt. organizacji spotkania.  

Ad pkt. 1.3. Pani Barbara Tołoczko Kierownik GOPS przedstawiła sprawozdanie z działalności 

za 2019 Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Boćkach oraz potrzeby w zakresie pomocy 

społecznej. Zadania, które wykonuje GOPS podzielone zostały na trzy działy. Dział POMOC 

SPOŁECZNA, w ramach którego realizowane były następujące zadania: zasiłek stały, zasiłek 

okresowy, zasiłek celowy, Wieloletni rządowy program „ Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019-2023, usługi opiekuńcze, specjalistyczne usługi opiekuńcze, opłata za pobyt w domu 

pomocy społecznej, praca socjalna, składki na ubezpieczenie zdrowotne od zasiłków stałych 

oraz utrzymanie Ośrodka Pomocy Społecznej. Kolejnym omówionym działem był Dział 

RODZINA. W ramach tego działu były wykonywane następujące zadania: wspieranie rodziny, 

rodziny zastępcze, działalność placówek opiekuńczo-wychowawczych, Karta Dużej Rodziny. 

Trzecim działem omówionym w sprawozdaniu był dział Centra Integracji Społecznej. Pani 

Kierownik przedstawiła również inne zadania realizowane przez GOPS w Boćkach oraz 

potrzeby w zakresie pomocy społecznej. 

/Sprawozdanie w załączeniu do protokołu/ 

Pani Krystyna Piotrowska zapytała czy jeżeli ktoś otrzymuje pieniądze na opał to jest 

sprawdzane, że ten opał zakupił a nie wydał na inne potrzeby? Pani Kierownik odpowiedziała, 

że w ubiegłym roku nie było takiej kontroli ponieważ osoby, które otrzymały pieniądze były 

wiarygodne.  

Radna Walentyna Koptewicz zapytała o finansowanie przez gminę przebywania osób starszych 

w domu opieki. Kierownik GOPS wyjaśniła, że gmina płaci tylko za osoby samotne. Natomiast 

za pozostałe osoby powinna płacić rodzina. W takich sytuacjach przeprowadzany jest wywiad, 

czy osoba starsza posiada dzieci, wnuki, prawnuki pełnoletnie i wówczas obciążana jest 

rodzina, czyli wydawana decyzja administracyjna. 

Panowie Paweł Zambrowski i Eugeniusz Chmur pytali o działalność CIS-u.  Pani Wójt 

odpowiedziała na ich pytania. 

Ad pkt.1.4. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Boćkach za 2019 rok przedstawiła Pani Urszula Turkowicz – Pełnomocnik 

GKRPA. Poinformowała, że w 2019 roku Komisja odbyła 13 posiedzeń. Mówiła również o 

działaniach jakie zrealizowała komisja oraz o decyzjach, które zostały podjęte.  

/Sprawozdanie w załączeniu do protokołu/ 

Pan Zbigniew Lipiński zapytał kto wybierał osoby do udziału w obozie szkoleniowo-

wypoczynkowym. Pani Urszula Turkowicz odpowiedziała, że była to młodzież wytypowana 

przez Ochotniczą Straż Pożarną. 

Radny Piotr Zawadzki pytał jak działają alkogogle. 

Ad pkt. 1.5. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Boćki z organizacjami 

pozarządowymi w 2019 roku przedstawiła Dorota Kędra-Ptaszyńska - Wójt Gminy Boćki. 

Poinformowała, że w 2019 roku udzielono dwóch dotacji. Zarówno w pierwszym , jak i w 

drugim ogłoszeniu zgłosił się jeden oferent i był to Klub Sportowy KP Bocian Boćki. W ramach 

dwóch zadań finansowane były: koszty organizacyjno-statutowe, ryczałty sędziowskie, opłaty 



na rzecz PZPN, utrzymanie i pielęgnacja boiska, prace przy szatni, koszty osobowe, koszty 

dojazdów zawodników oraz zakup sprzętu i infrastruktury boiskowej. 

/Sprawozdanie w załączeniu do protokołu/ 

Radna Krystyna Piotrowska powiedziała, że chciałaby zobaczyć takie rozliczenie zadania np. 

ile za rozegranie meczu weźmie sędzia. 

Pan Piotr Zawadzki mówił, że może potrzebne jest większe wsparcie dla jedynego klubu 

sportowego na terenie gminy. 

Ad pkt. 1.6. Sprawozdanie z realizacji Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Boćki w 2019 roku przedstawił Walenty 

Korycki – Sekretarz Gminy. Poinformował, że pod koniec 2018 roku robione było zapytanie 

ofertowe na odłów bezpańskich psów z terenu gminy. Jednak zgłosił się jeden oferent – 

Schronisko w Radysach. Natomiast schroniska z Hajnówki czy Białegostoku nie chciały 

składać ofert. Pan Sekretarz mówił również, że wpływa wiele pism o udostępnienie informacji 

publicznej dotyczących naszej współpracy ze Schroniskiem w Radysach, dlatego pod koniec 

2019 roku pojechał osobiście na kontrolę warunków życia psów z terenu gminy w tym 

schronisku. Z kontroli sporządzony został protokół /w załączeniu/. Dodał również, że w 2019 

roku odłowiono 4 psy, które nie poszły do adopcji. Rozpoczęto współpracę ze Stowarzyszeniem 

Przyjaciół Zwierząt w Boćkach, która polegała m.in. na współfinansowaniu zabiegów 

sterylizacji, kastracji i czipowania psów i kotów. Dzięki współpracy ze Stowarzyszeniem 

przejęto pod opiekę z terenu gminy 18 szczeniąt i 3 dorosłe psy. Pan Sekretarz dodał, że w 

ciągu 2019 roku były 4 interwencje dotyczące dobrostanu zwierząt gospodarskich. Wszystkie 

udało się rozwiązać z pozytywnym skutkiem. 

/Sprawozdanie w załączeniu do protokołu/ 

Radny Piotr Zawadzki zapytał dlaczego gmina płaciła za utylizację padłego łosia? Pani Wójt 

poinformowała, że jeżeli dzikie zwierzę padnie przy drodze gminnej wówczas płaci gmina. 

Ad pkt. 2.1. Głos w sprawie zabrał Sekretarz Gminy mówiąc, że projekt uchwały radni 

otrzymali. Zwrócił się z pytaniem czy są uwagi i pytania do projektu. Uwag nie zgłoszono. 

Ad pkt. 2.2. Głos zabrała Pani Milena Korniluk mówiąc, że zmienia się uchwałę z 2019 r. a 

dokładniej brzmienie §4. W uchwale z 2019 roku był wprowadzony podział, który jest 

niezgodny z ustawą dlatego zmieniamy uchwałę.  Pytań radni nie zgłosili. 

Ad pkt. 3.1. Przewodniczący Komisji odczytał pismo Klubu Radnych „Dla Gminy Boćki” oraz 

odpowiedź, która została udzielona. Następnie rozpoczęła się dyskusja, w której członkowie 

Klubu Radnych zadawali pytania dotyczące radcy prawnego. Pani Wójt udzielała odpowiedzi 

na każde pytanie. 

Ad pkt. 3.2. Pani Walentyna Koptewicz poinformowała, że radni otrzymali sprawozdanie ze 

średnich wynagrodzeń nauczycieli. Poprosiła o zadawanie pytań. Głos zabrał Pan Kazimierz 

Pietraszko – Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Boćkach, który starał się 

wytłumaczyć dlaczego wypłacane są tzw. 14-stki dla nauczycieli. Dyskutowano w temacie.  

Przewodnicząca Posiedzenia odczytała informację Podlaskiego Konserwatora Zabytków w 

Białymstoku o dotacjach przyznanych w 2019 roku na dwie parafie w miejscowości Boćki. 

Radni pytań nie zgłosili. 



 

Następnie zostało odczytane pismo dotyczące funkcjonowania Młodzieżowych Rad Gmin z 

propozycją dla radnych o utworzeniu Młodzieżowej Rady Gminy na terenie swojej gminy. 

Pan Piotr Zawadzki zapytał w jakim wieku powinna być taka Młodzieżowa Rada Gminy? 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że powinna być to młodzież, która nie ukończyła 18 roku życia. 

Następnie głos zabrała Pani Krystyna Piotrowska zwracając się do Radnego Piotra 

Zawadzkiego z pytaniem dlaczego nie został rozpatrzony wniosek Klubu Radnych „Dla Gminy 

Boćki” dotyczący zwiększenia diet radnych. Pan Piotr Zawadzki odczytał wniosek  i rozpoczęła 

się dyskusja. Członkowie Klubu Radnych pytali dlaczego budżet na 2020 rok został dla radnych 

obcięty? Dlaczego zawsze mamy wspólne posiedzenia komisji? Kto ustalał wynagrodzenie dla 

Przewodniczącego Rady Gminy Boćki? Pani Wójt odpowiadała na wszystkie zadane pytania. 

Głos zabrał również wiceprzewodniczący Pan Wojciech Wierciński mówiąc, że jago zdaniem 

240 zł za posiedzenie komisji jest to kwota wystarczająca. Gdy już opanowano emocje 

Przewodniczący Posiedzenia zabrał głos prosząc o przegłosowanie kwestii utrzymania diety w 

wysokości  240 zł. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. Oddano głosów: za – 9, przeciw- 

4, wstrzymał się – 1. Po głosowaniu radny Adam Król opuścił posiedzenie. 

Radni pytali również: 

Pan Zbigniew Lipiński pytał dlaczego robiono remont pomieszczeń w CKT. Skarbnik Gminy 

wyjaśniła, że remont był robiony na potrzeby Centrum Integracji Społecznej. Dodała również, 

że CIS to oddzielna jednostka i za jej działania odpowiada kierownik. 

Radna Krystyna Piotrowska pytała dlaczego radni nie otrzymali wykorzystania środków za 

2019 rok przez poszczególne jednostki organizacyjne gminy. Pani Mirosława Andrzejuk 

wyjaśniła, że wszystko radni otrzymają w sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2019 rok. 

Pytała także kto będzie sprzątał Strażnicę w Boćkach. Pani Wójt poinformowała, że kończy się 

trwałość projektu i w odpowiednim czasie zostanie podpisane stosowne porozumienie. 

Pan Paweł Zambrowski pytał o traktor gminny. Jego zdaniem ciągnik cały czas stoi zamiast 

wykonywać konkretne prace na terenie gminy.  

 Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący zamknął posiedzenie. 

Protokołował: Magdalena Kozłowska 

 

Przewodniczący Posiedzenia                                                Przewodniczący Komisji 

   Walentyna Koptewicz       Walentyna Koptewicz 

 

 


